
     P r o t o k ó ł   Nr XVI /2012 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu  25 stycznia 2012 r. w sali posiedzeń Urzędu 

Gminy w Zarszynie. 

 

Początek sesji godz. 12.00     zakończenie – godz. 16.20 

 

Radni obecni: 

 

 1.Konieczny Janusz 

            2.Dębski Janusz 

 3. Niemiec Wojciech  

 4. Bałut Krzysztof 

5.Burczyk Stanisław  

6. Gierad Alfreda 

7. Malik Adam  

8. Małek Janusz  

 9. Mindur Andrzej  

10. Ołowiańczyk Zygmunt 

11. Szajna Anna 

12. Trygar Krystyna  

13. Tutak Piotr 

14 Węgrzyn Maria 

 15. Stączek Jerzy  

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 

- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn    - Pan Zbigniew Dec 

- Sekretarz Gminy Zarszyn     - Pan Andrzej Piotrowski 

- Skarbnik Gminy       - Pani Ryszarda Mikołajek 

- Radca Prawny       - Pani Agata Kustra Frączek 

- Radna Rady Powiatu Sanockiego     - Pani Grażyna Borek 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy 

- Dyrektorzy Szkół Podstawowych i Gimnazjów na terenie Gminy Zarszyn 

- Sołtysi. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

uchwał Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012. 

 a/przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 

 b/odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

 c/odczytanie opinii Komisji stałych, 

 d/dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, wniesionymi poprawkami i ich głosowanie, 

 e/głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-



2021. 

2 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zarszyn. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zarszyn w miejscowościach Jaćmierz,Posada Jaćmierska , 

Bażanówka-Etap I. 

10. Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Gminy w 2011 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

Zarszyn na 2012 r.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2012 r. 

13. Wolne wnioski i zapytania. 

14. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

15. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  na  wniosek Wójta zaproponował   

zdjęcie z porządku obrad 9 pkt. dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn w miejscowościach Jaćmierz,Posada 

Jaćmierska , Bażanówka-Etap I. 

Następnie na wniosek Wójta zaproponował poszerzyć porządek obrad o dodatkowe 8 projektów 

uchwał w  następujących sprawach; 

- udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka, 

- udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Brzozów, 

- zaciągnięcia zobowiązania, 

- zmiany uchwały Nr XV/101/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w  Bażanówce, 

-  zmiany uchwały Nr XV/102/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Jaćmierzu. 

- zmiany uchwały Nr XV/103/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w  Nowosielcach, 

- zmiany uchwały Nr XV/104/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w  Odrzechowej, 

- zmiany uchwały Nr XV/105/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Zarszynie .  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, iż ze względów proceduralnych  

w pierwszej kolejności będzie  realizowany  projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2012-2022, a następnie projekt uchwały w sprawie uchwały 

budżetowej na 2012 r.  

Powyższe zmiany w  porządku obrad  poddane przez Przewodniczącego Rady Gminy Pana Janusza 

Koniecznego pod głosowanie - Radni przyjęli jednomyślnie.  

Innych propozycji zmian w porządku obrad nie wniesiono.  

       

Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.Przedstawienie porządku obrad. 

3.Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje radnych. 

5.Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

   uchwał Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Brzozów. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012. 

  a/przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 

  b/odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

  c/odczytanie opinii Komisji stałych, 

  d/dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, wniesionymi poprawkami i ich  

     głosowanie, 

  e/głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu  

     na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zarszyn. 

11.Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Gminy w 2011 r. 

12.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

     Zarszyn na 2012 r.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2012 r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/101/2011 Rady Gminy Zarszyn  

     z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego  

     w  Bażanówce, 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/102/2011 Rady Gminy Zarszyn  

     z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego  

      w Jaćmierzu. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/103/2011 Rady Gminy Zarszyn  

     z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego  

     w  Nowosielcach, 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/104/2011 Rady Gminy Zarszyn   

      z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego  

      w  Odrzechowej, 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/105/2011 Rady Gminy Zarszyn  

   z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego  

      w Zarszynie .  

20. Wolne wnioski i zapytania. 

21. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

22. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 3. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołów  z poprzednich sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także 

z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 

referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 

 

- Nad złożonymi sprawozdaniami  głos w  dyskusji zabrali: 

- Radny Krzysztof Bałut poprosił o uszczegółowienie informacji dotyczących  podpisanej w dniu 

19 stycznia 2012 r. porozumienie o utworzeniu Powiatowego Centrum Integracji Społecznej.  

 

- W imieniu Wójta odpowiedzi udzieliła Pani Bogumiła Bętkowska Kierownik Referatu Kultury  

i Sportu w Urzędzie Gminy, która  poinformowała, że zawarte porozumienie o współpracy na rzecz 

rozwoju społecznej gospodarki rynkowej w Powiecie Sanockim ma na celu zainicjowanie, 

ukierunkowanie oraz skoordynowanie działań zmierzających do zbudowania trwałego partnerstwa 

podmiotów działających na terenie Powiatu Sanockiego, tj. administracji samorządowej, organizacji 



obywatelskich  i innych podmiotów działających na rzecz przeciwdziałania wykluczeniu 

4 

społecznemu , ograniczenia bezrobocia poprzez rozwój instytucji ekonomii społecznej. Działania te 

będą realizowane przez elementy ekonomii społecznej  tj. Centrum Integracji Społecznej. 

Spółdzielnie socjalne, Przedsiębiorstwa społeczne, Spółki z oo( non-profit), Centrum Ekonomii 

Społecznej, program edukacji nieformalnej. Podpisane porozumienie tworzy platformę o nazwie 

Partnerstwo Lokalne na Rzecz Rozwoju Ekonomii Społecznej w Powiecie Sanockim, niezbędną do 

przeprowadzenia skutecznych działań na rzecz integracji na lokalnym rynku pracy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zaznaczył, że Rada Gminy powyższe 

sprawozdania przyjęła. 

 

Ad. 6 - 7. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad dwoma 

tematycznie powiązanymi projektami uchwał : 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka, 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Brzozów. 

 

- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek uzasadniając podjęcie w/w uchwał stwierdziła , 

że w związku uczęszczaniem dzieci z terenu Gminy Zarszyn do samorządowych przedszkoli 

 w Sanoku i Brzozowie, Gmina Zarszyn zobowiązana jest do udzielenia pomocy finansowej. Pomoc 

finansowa udzielona w formie dotacji celowej ze środków budżetu na 2012 r wynosić będzie  

17 920,00 zł dla Gminy Miasta Sanoka i 4 800,00 zł dla Gminy Brzozów i będzie przeznaczona na 

sfinansowanie tych wydatków. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adama Malik 

oznajmił, że  członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 19 stycznia 2012 r. pozytywnie 

zaopiniowali powyższe projekty uchwał.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan  Janusz Konieczny poddał pod głosowanie w pierwszej 

kolejności: 

- projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu; 

 

- projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Brzozów. Uchwała podjęta 

została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu; 

 

Ad. 8. W ósmym punkcie prządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata  2012 - 2022. 

 

Z upoważnienia Wójta głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek , która uzasadniając 

podjęcie w/w uchwały poinformowała o tym, że na posiedzeniu Komisji Finansów Budownictwa  

i Gospodarki Komunalnej szczegółowo omówiła proponowane przez Wójta zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej na lata 2021- 2022 w stosunku do  wersji pierwszej, przesłanej Radnym  

w listopadzie 2011 r. Podstawowe zmiany dotyczyły między innymi wydłużenia prognozy długu do 

2022 r. i zmiany danych  na rok 2012 r. wynikających  z nowej wersji  projektu uchwały budżetowej 

na 2012 r. Dodatkowo w tym projekcie uchwały wprowadzono nowe przedsięwzięcie,tj.  zadanie 

"Budowa sieci kanalizacyjnej w Odrzechowej" i w związku z tym zmieniła się kwota upoważnienia 

Wójta do zaciągania zobowiązań. Projekt tej uchwały zawiera dane wynikające z sytuacji 



finansowej  naszej gminy, przemnożone  przez wskaźnik inflacji. Zmniejszona została kwota długu 
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systematycznie o rozchody, które wynikają z zawartych umów z bankami zgodnie  

z harmonogramami spłat. Ponadto Skarbnik dodała,iż zaciągnięte w  roku bieżącym zobowiązanie 

zostanie spłacone w 2022 r.  

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odczytał Uchwałę Nr IX/23/2011 z dnia 8 grudnia 2011 r. Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie negatywnej opinii do 

przedłożonego projektu uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2012-

2021.Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej  Pan Adama Malik 

oznajmił, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali Wieloletnią Prognozę  Finansową na lata 

2012-2022. Niemniej jednak w przytoczonej przez Wójta w/w Uchwale  pojawiają się już pewne  

zasygnalizowane przez Regionalna Izbę Obrachunkowa w Rzeszowie problemy finansowe gminy, 

gdzie budżet Gminy  Zarszyn "balansuje" na krawędzi maksymalnego zadłużenia. Wykonanie 

uchwały powierza się Wójtowi Gminy. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod  głosowanie projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2022. W głosowaniu udział 

brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.9. W dziewiątym  punkcie porządku obrad przystąpiono do uchwalenia budżetu Gminy Zarszyn 

na 2012 r.  

 

- Na wstępie  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny powołał się na podjętą w dniu  

29 września 2010 r. Uchwałę Rady Gminy Zarszyn w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej  i na tej podstawie dokonał analizy kolejnych etapów opracowywania projektu budżetu 

Gminy Zarszyn na 2012 r. Stwierdził  jednocześnie, iż wszystkie elementy odnośnie powyższej 

procedury zostały spełnione.  

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej omawiając  projekt budżetu na 2012 r., który był złożony na dzień 

15 listopada 2011 r. a do którego  następnie została wprowadzona autopoprawka, powiedział 

między innymi, że ten budżet jak i poprzednie są  tzw. „żywymi dokumentami”. Są  to bowiem  

zapisane propozycje, które w ciągu roku i w trakcie realizacji budżetu będą w zależności od 

występujących potrzeb zmieniane. Następnie Wójt powiedział, że rok 2012 jest rokiem kryzysu w 

skali kraju, świata i budżet gminy Zarszyn roku 2012 też nie będzie łatwy do realizacji. Następnie 

Wójt dodał, że dotychczas realizowanych było wiele inwestycji, na które zaciągano pewne 

zobowiązania, niektóre inwestycje są jeszcze w trakcie realizacji i budżet został opracowany  

w takiej wersji w jakiej będzie możliwy do realizacji.  

Ustalono łączną kwotę planowanych dochodów budżetu na 2012 r. w wysokości 28 967 934,46 zł,  

zaś wydatki ustalono w wysokości 27 929 512,35 zł. Różnica między dochodami i wydatkami 

stanowi nadwyżkę budżetu gminy na 2012 r. w wysokości 1 038 422,11 zł, która zostanie 

przeznaczona na spłatę kredytów i pożyczek zaciągniętych w latach ubiegłych. Następnie Wójt 

omówił na podstawie jakich dotacji , subwencji  itp. planowane są do budżetu dochody gminy. 

Kolejno przedstawił jakie wydatki  i w jakim dziale  zaplanowano do realizacji w 2012 r. Wskazał 

na zadania w  działach : Transport i Łączność, Informatyka, Bezpieczeństwo publiczne  i ochrona 

przeciwpożarowa, Obrona cywilna, Obsługa długu publicznego, Oświata i wychowanie. Zwrócił 

uwagę, że dział oświata i wychowanie  jest ważnym i istotnym działem,  w którym niestety nie są w 

pełni zabezpieczone środki finansowe do końca 2012 r. Pomoc społeczna jest dużym działem ,  
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powstał  rozdz. rodziny zastępcze. Omawiając ten dział Wójt poinformował, że Komenda 

Powiatowa Policji zwróciła się z prośbą o pomoc finansową w kwocie 15 tys zł z przeznaczeniem 

na zakup dodatkowego  samochodu osobowego dla Posterunku Policji w Besku  obsługującego  

Gminy Besko i Zarszyn. Zakupiony samochód byłby wykorzystywany m.in. do działań 

interwencyjnych  związanych z zakresem spraw rozpatrywanych na forum Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie. Środki na zakup byłyby w ramach 

wydatków wydatków majątkowych z rezerwy inwestycyjnej. Pozostałe omawiane działy dotyczyły  

Gospodarki komunalnej i ochrony środowiska,  Kultury i ochrony dziedzictwa narodowego, 

Kultury fizycznej.   

Odnośnie planowanych  do realizacji inwestycji w 2012 r. Wójt poinformował, że 

najprawdopodobniej w niedługim czasie otrzyma  pismo od Marszałka Województwa o  wyrażeniu 

przez Zarząd Województwa zgody na rezygnację z planu budowy oświetlenia  hybrydowego na 

terenie Gminy Zarszyn. W miejsce tej inwestycji  zostało wprowadzone nowe zadanie "Budowa 

sieci kanalizacyjnej w Odrzechowej" dofinansowywane w ramach Programu Transgranicznego 

Polska - Słowacja w wys. 3 mln Euro. I etap tego zadania obejmie etap ponad 20 km sieci 

kanalizacyjnej i na to zadanie jest już  podpisana już umowa o dofinansowanie. Niezwłocznie po 

uchwaleniu budżetu ogłaszany będzie  przetarg na realizację tej inwestycji. Zadanie  to musi być 

zrealizowane do końca kwietnia  2013 r. Na II etap kanalizacji w Odrzechowej zostały złożone 

wnioski o dofinansowanie w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich . Złożony został 

ponadto wniosek o dofinansowanie zadania pn. "Budowa boiska sportowego w Długiem -Orlik". 

Uzasadniając złożenie wniosku na to zadanie Wójt powiedział, że zadanie to jest dofinansowywane 

w 80 % i jest to ostatni nabór wniosków z tego zakresu. W  2012 r. bowiem kończą się środki  

w budżecie Państwa na tego typu zadania. Aby otrzymać dotację na to zadanie musimy zaplanować  

w budżecie gminy na 2012 r. środki własne w kwocie ok. 250 tys zł. Ponadto Wójt zaznaczył, że 

"warto to zadanie zrealizować, gdyż jest to wspaniała rzecz nie tylko dla dzieciaków". 

Na inne, zadania w tym remonty dróg nie ma zabezpieczonych zbyt wiele środków finansowych. 

Wójt poinformował, że złożył wniosek o pomoc finansową z Budżetu Państwa na usuwanie szkód 

wynikłych w wyniku powodzi i ulewnych deszczów. Wyraża nadzieję, że po uchwaleniu budżetu 

Państwa będą wręczane promesy na usuwanie skutków powodzi.  Przypomniał, że  2011do budżetu  

gminy Zarszyn pozyskano tego typu środki na kwotę 3 mln zł. W dalszej wypowiedzi Wójt 

zaznaczył, że trudnym do realizacji w 2012 r. będzie dział "Oświata i wychowanie " i tutaj muszą 

zostać pilnie przeprowadzone zmiany polegające na reorganizacji placówek oświatowych na terenie 

gminy. Na zakończenie Wójt powiedział, że przyjęcie budżetu na rok 2012 jest ważne, ale w 

ramach tego budżetu czeka wszystkich dużo pracy, dużo zmian i szukania różnego rodzaju 

oszczędności. Wójt podkreślił, że w związku z kończącym się okresem finansowania Unii 

Europejskiej, należy wykorzystać kończące się szanse pozyskania wysokich kwotowo 

dofinansowań do zadań inwestycyjnych , których może zabraknąć w przyszłej perspektywie 

finansowej. 

 

-Następnie głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek , która omówiła zmiany 

dokonane w II wersji projektu uchwały budżetowej na 2012 r. w stosunku do projektu uchwały 

budżetowej z dnia 15 listopada 2011 r. Wykaz tych zmian stanowi załącznik do protokołu.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny oznajmił,że ostateczny projekt uchwały był 

opiniowany przez stałe Komisje Rady Gminy. Jako pierwszego o zabranie głosu poprosił 

Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej Pana Wojciecha Niemca, który powiedział,że na 

posiedzeniu w dniu 17 stycznia 2012 r. członkowie Komisji pracowali nad projektem budżetu na 

2012 r. i stwierdzono ,że w dziale 801 "Oświata i Wychowanie" zaplanowane  kwoty nie 

zabezpieczają w tym dziale potrzeb finansowych do końca 2012 r. Ponadto po burzliwej dyskusji  

dotyczącej budowy boiska"Orlik"w Długiem Komisja przeprowadziła głosowanie nad całością 



budżetu, w wyniku którego , projekt został przyjęty głosami - 5 "za", 1 -"przeciw" i 1 
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-"wstrzymującym się." 

 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek 

oznajmił, że na posiedzeniu Komisji w dniu 18 stycznia 2012 r. członkowie Komisji zgłosili 

poprawkę następującej treści: w dziale   926 Kultura fizyczna rozdz. 92601 Obiekty sportowe 

kwotę 862 142,84 zł pomniejszyć o kwotę 250 tys zł i przenieść do działu 758 Różne rozliczenia 

rozdz. 75818 Rezerwy celowe i ogólne - na wydatki majątkowe inwestycje i zakupy inwestycyjne. 

Za przyjęciem tej poprawki głosowało 7 członków Komisji. Za przyjęciem projektu uchwały 

budżetowej na 2012 r. wraz z zgłoszoną poprawką głosowało - 7 członków Komisji.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów  Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że Komisja po zasięgnięciu opinii Komisji Polityki Społecznej i Komisji Rolnictwa, 

Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska pozytywnie opiniuje Uchwałę Budżetową na 2012r. 

Ustala się łączną kwotę planowanych dochodów budżetu na 2012 r. w wysokości 28 967 934,46 zł 

w tym: 

Dochody bieżące w kwocie –     22 244 826,46 zł 
Dochody majątkowe w kwocie  - 6 723 108,00 zł 
Ustala się wydatki budżetu Gminy na rok 2012 w wysokości 27 929 512,35 zł w tym: 

Wydatki bieżące w wysokości -      20 304 033,66 zł 
Wydatki majątkowe  w wysokości - 7 625 478,69 zł 
Komisja dokonała zmiany w dziale 926 Kultura fizyczna w rozdziale 92601 Obiekty Sportowe -  

Inwestycje i zakupy inwestycyjne kwotę 862 142,84 zł pomniejszyć o kwotę 250 000,00 zł, 

przenosząc ją do rezerwy inwestycyjnej Wójta Gminy. Wniosek przegłosowano 7 głosami -"za" 

i 2 "przeciw". 

Różnica pomiędzy wydatkami a dochodami stanowi nadwyżkę budżetu gminy na 2012 rok w 

wysokości 1 038 422,11 zł, która zostanie przeznaczona na spłatę kredytów i pożyczek 

zaciągniętych w latach ubiegłych. 

Ustala się łączną kwotę rozchodów budżetu Gminy w wysokości 3 463 562,59 zł, z tytułu spłaty rat 

pożyczek i kredytów. 

Ustala się łączną kwotę przychodów budżetu z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w 

wysokości 2 425 140,48 zł 

Tworzy się rezerwy w wysokości 940 000,00 zł 

Rezerwa ogólna      40 000,00 zł 

Rezerwa celowa   900 000,00 zł 

Wykonanie Uchwały powierza się Wójtowi Gminy. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą od dnia 1 stycznia 2012r. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odczytał Uchwałę Nr IX/22/2011 z dnia 8 grudnia 2011 r. składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie pozytywnej opinii do 

przedłożonego projektu uchwały budżetowej Gminy Zarszyn na 2012 r.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem uchwały 

budżetowej na 2012 r. 

 

W dyskusji głos zabrali : 

- Radna Anna Szajna zabierając głos chciała wyjaśnić dlaczego, członkowie  Komisji Rolnictwa 

Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska są przeciwni podjęciu  zadania budowy boiska 

sportowego "Orlik" przy Szkole Podstawowej i Gimnazjum  w Długiem. Jak zaznaczyła Radna,  

w imieniu członków Komisji, Gminy w tej chwili nie stać na tego typu inwestycję przy brakujących 

środkach na oświatę, braku środków na remonty dróg itp. Stwierdziła, iż Radni nie są przeciwni tej 



inwestycji , ale jeszcze nie w tym okresie , najpierw winna wyjaśnić się sytuacja związana  
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z reorganizacją sieci szkół. W sytuacji, gdzie istnieje zagrożenie  zmniejszenia liczby oddziałów 

szkolnych  w poszczególnym szkołach , mieszkańcom trudno będzie racjonalnie wytłumaczyć 

potrzebę tej inwestycji. Ponadto jesienią ub. roku wyremontowano płytę boiska  sportowego  

w Długiem, gdzie dzieci i młodzież mogą  swobodnie trenować. Radna poprosiła o wyrozumiałość 

w tej sprawie, zaznaczając że ze wskazanych powodów  "nie podniesie ręki za realizacją tej 

inwestycji". 

 

- Radna Alfreda Gierad wyjaśniła, że jako członek Komisji Polityki Społecznej była "za" budową  

"Orlika", bowiem jako były nauczyciel stwierdziła ,że to boisko sportowe byłoby bardzo  przydatne 

dzieciom i młodzieży uczęszczającym do Gimnazjum i SP w Dlugiem. Zaś na posiedzeniu Komisji 

Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej była przeciw tej inwestycji ,biorąc już pod 

uwagę  aspekty finansowe tej inwestycji. Radna zauważyła także, że  kwota 250 tys zł może zostać 

wydatkowana także i w inny sposób. np. w przy Szkole Podstawowej w Odrzechowej nie ma 

ogrodzenia , przy  Szkole w Długiem też w większej części tego ogrodzenia brakuje, poprawić 

można też stan elewacji na tej szkole itp.  Radna stwierdziła, że na obecną chwilę  będzie głosować 

przeciw realizacji tej inwestycji.  

 

- Radny Adam Malik powiedział,że  na posiedzeniach komisji głosował przeciw planowanej do 

realizacji inwestycji budowy "Orlika". Następnie stwierdził, iż plan budowy  boiska sportowego 

typu "Orlik" w Długiem jest na pewno dobrą inwestycją, zważywszy na to, iż w budynku tej  szkoły 

nie ma pełnowymiarowej sali gimnastycznej, jak również tego typu jeden  obiekt sportowy na 

terenie gminy przydałby się. W dalszej wypowiedzi  Radny stwierdził, iż  jakiś  czas temu na sesji 

wnioskował, by przez pewien okres czasu nie inwestować w budowę placów zabaw czy boisk 

sportowych podczas przystępowania do realizacji projektu z Odnowy Wsi , gdyż są to zadania 

drugorzędne. Następnie dodał, iż ten wybudowany obiekt będzie generował środki z budżetu 

gminy, czego wymagać będzie właściwe jego utrzymanie, konserwacja,  konieczność zatrudnienia  

opiekuna tego obiektu itp. Na dzień dzisiejszy  nie są podawane koszty utrzymania. Przy obecnych 

trudnościach finansowych w budżecie gminy Radny uważa, że Gminy nie stać na tego typu zadanie 

i jest przeciwny tej inwestycji. Następnie zaproponował, aby zakończyć już rozpoczęte inwestycje 

tj. definitywnie ukończyć  budowę sieci kanalizacyjnej w Bażanówce i Pielni, na remonty dróg  

budowę tradycyjnego  oświetlenia drogowego. Poprosił o rozważne przemyślenia , czy własne 

środki  w kwocie 250 tys zł przeznaczyć na realizację omawianego  zadania. 

 

- Radny Janusz Dębski zaznaczył, że przedstawiony projekt budżetu na 2012 r. jest możliwy do 

realizacji, a w ciągu roku będą czynione "działania " aby ten budżet  zrealizować. Poczynione 

zostały maksymalne ograniczenia  w wydatkach bieżących, niemniej jednak te zaplanowane  

gwarantują prawidłowe funkcjonowanie  w poszczególnych działach budżetu. Wyjątkiem jest 

problem oświaty. Wydatkami majątkowe wynoszą 25 %. Nie jest to budżet stagnacyjny, lecz można 

powiedzieć - rozwojowy. Trwają prace przy realizacji inwestycji w poszczególnych 

miejscowościach gminy. tj, dokończenie kanalizacji w Pielni i Bażanówce oraz wchodzi nowe 

zadanie I etap budowy kanalizacji w Odrzechowej. Są przewidziane do realizacji remonty dróg 

gminnych, realizacja zadań w ramach Programu Odnowa Wsi. Niemal wszystkie zadania 

realizowane są z pozyskanych dodatkowych środków zewnętrznych do budżetu gminy. Takim 

zaplanowanym zadaniem do realizacji w 2012 r.  jest budowa boiska sportowego "Orlik" w 

Długiem z  80 % dofinansowaniem. Jest to zadanie wielce oczekiwane przez dzieci i młodzież ze 

Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Długiem oraz  młodzież ponadgimnazjalną. Jak zaznaczył 

dalej Radny Dębski, każda  inwestycja na pewno pociąga dodatkowe środki niemniej jednak uważa, 

że  jest to zadanie warte podjęcia do realizacji . Drugim pozytywem jest to,  że uchwalamy  budżet  

z nadwyżką i jak wyraził dalej -Radny - ma nadzieję, że do budżetu w 2012 r. będą dodatkowe 

wpływy środków pozabudżetowych. 
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- Pan Aleksander Michalak - Sołtys wsi Pielnia  zabrał głos jako przedstawiciel Gminnej Rady 

Sportu -Powiedział, że bardzo chętnie widziałby , aby na terenie Gminy Zarszyn powstał tego typu 

obiekt  jak "Orlik". Nie tylko drogi ,czy  inne inwestycje, ale też zróbmy coś dla młodzieży, dzieci , 

gdzie uprawianie sportu jest też istotnym działaniem. Podał tu przykład, że w  miejscowości 

Holczikowce na Słowacji tego typu obiekt cieszy się bardzo dużym powodzeniem. 

 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk odniósł się do sytuacji w oświacie i stwierdził, iż istotnym, bardzo 

pilnym na tę chwilę jest  opracowanie rozwiązań w tej dziedzinie budżetu. Natomiast jako były 

prezes sportu wie że boisko "Orlik" też by się przydało, ale odczucie społeczne jest inne w 

kontekście potrzeby  pilnej reorganizacji  w placówkach oświatowych na terenie gminy. Przesunięta 

kwota 250 tys zł do rezerwy budżetowej, być  może pozwoli wrócić do tematu budowy "Orlika" po 

wyjaśnieniu sytuacji w oświacie. Następnie poprosił o głos rozsądku i nadanie słusznego  priorytetu 

poszczególnym dziedzinom  sugerując,  iż sprawy oświaty powinny być stawiane na pierwszym 

miejscu.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny powiedział, że jest świadomy tego  jaka jest 

sytuacja finansowa budżetu  gminy,  jakie są  prognozy do 2022 roku i nie kwestionuje  też tego,  

że najważniejsze są sprawy oświatowe. Mając to na uwadze Przewodniczący Rady Gminy 

oświadczył , że  będzie głosował za poparciem inwestycji budowy boiska"Orlika" w Długiem mając 

na uwadze dobro dzieci i młodzieży. Będąc nauczycielem w tej szkole, wie jakie są oczekiwania 

dzieci i młodzieży. Wie też w jaki sposób realizowane są treści programowe z wychowania 

fizycznego dla 200 uczniów w niepełnowymiarowej sali gimnastycznej. Mając to na uwadze 

Przewodniczący Rady Gminy zaznaczył, że będzie głosował za odrzuceniem proponowanej 

poprawki do projektu uchwały budżetowej..  

 

- Radny Janusz Dębski zaapelował do Radnych,  aby jeszcze raz rozważnie podejść do tematu  

i po tych kilku wyjaśnieniach i głosach odnośnie planowanej budowy boiska"Orlika" zmieli swoje 

stanowiska w tej kwestii. 

 

- Radny Adama Malik zapytał Wójta o koszty utrzymania tego typu obiektu po jego wybudowaniu, 

mając na uwadze zatrudnienie opiekuna, właściwe utrzymanie płyty. 

 

- Radny Wojciech Niemiec zabierając głos powiedział między innymi, że to mieszkańcy Bażanówki 

w pierwszej kolejności wyrazili akces budowy boiska "Orlik" w tej miejscowości , aż nagle 

dowiadują się o tym, iż jest on planowany do budowy w miejscowości Długie. Radny  

z rozgoryczeniem podkreślił,"że to w Bażanówce nie potrzeba nic:  boiska sportowego, boiska do 

siatki czy do kosza". Oznajmił, że nie jest przeciwny samej budowie boiska "Orlik" tylko wybranej 

lokalizacji Radny zaznaczył, też iż  jest mu przykro, że  całą ubiegłą kadencję wnioskował o 

budowę  boiska sportowego przy Szkole Podstawowej o wartości 50 tys zł., którego nie doczekał 

się do chwili obecnej. Następnie poinformował, że w ramach Odnowy Wsi w miejscowości Długie 

odnowiono boisko sportowe wybudowany będzie plac zabaw, będą też boiska sportowe w 

Odrzechowej  w Pastwiskach.W Bażanówce w Szkole Podstawowej dzieci ćwiczą w korytarzu. 

Następnie zapytał Wójta,  czy nie można było zabezpieczyć w budżecie gminy środków na 

wybudowanie boiska przyszkolnego w Bażanówce. Jak powiedział " tam dzieci też chcą cieszyć się 

z własnego boiska przyszkolnego". W dalszej wypowiedzi Radny wnioskował  o zwiększenie  

środków na skanalizowanie całej miejscowości Bażnówka i Pielnia, tj. na  dodatkowe 

doprowadzenie kanalizacji do nowo powstałych budynków nie ujętych w projekcie wykorzystując 

do tego urządzenia będące na placu budowy kończącej obecny  etap  tej  inwestycji. 

Radny Niemiec podkreślił, iż głównym priorytetem na obecną chwilę będzie przeprowadzenie 

reorganizacji sieci szkół na terenie  gminy i poprosił o rozważne podejście do tego zagadnienia.  



Następnie Radny Niemiec dodał, iż będzie głosował przeciw budowie boiska "Orlika" w Długiem.  
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- Radna Maria Węgrzyn poprosiła o rozważne podejście do budowy "Orlika" w Długiem , gdyż jest 

to już ostatni  nabór wniosków na tego typu zadanie. Ponadto podkreśliła,że wybudowane boisko 

sportowe będzie również pomocne w realizacji zadań oświatowych dzieci i młodzieży. Obecna sala 

gimnastyczna  w budynku Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Długiem jest za mała do pełnej 

realizacji zadań związanych z wychowaniem  fizycznym, a wybudowane boisko byłoby 

doskonałym  uzupełnieniem tej sali. Poprosiła o odrzucenie zgłoszonej poprawki do projektu 

uchwały budżetowej na 2012 r. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zapytał Wójta o stanowisko do poprawki 

zgłoszonej przez Komisję Rolnictwa Ochrony Środowiska oraz Komisję  Finansów Budownictwa  

i Gospodarki Komunalnej  następującej treści  "w dziale 926 Kultura fizyczna rozdz. 92601 Obiekty 

sportowe kwotę 862 142,84 zł pomniejszyć o kwotę 250 tys zł i przenieść do działu 758 Różne 

rozliczenia rozdz. 75818 Rezerwy celowe i ogólne - na wydatki majątkowe inwestycje i zakupy 

inwestycyjne". 

 

- Radny Krzysztof Bałut wnioskował, aby na dzisiejszej sesji wyraźnie zdecydować o tym,czy tę 

inwestycję chcemy realizować, czy nie. Obawia się, by za parę dni nie okazało się, że jest potrzeba 

zwołania nadzwyczajnej sesji dla przeniesienia środków  z rezerwy Wójta na zadanie inwestycyjne  

i znów w tym temacie będzie  prowadzona dyskusja.  

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej na wstępie powiedział, że od wielu lat inwestycje  realizowane na 

terenie  gminy to te , na które udaje się pozyskać dodatkowe środki finansowe, środki  których nie 

musimy zwracać i myśli, że jest to działanie prawidłowe. Niemniej jednak tego typu środki już się 

kończą, ten rok jest ostatnim w którym  jeszcze można  będzie pozyskać dofinansowania. Na dalszą 

perspektywę możliwe będą do pozyskania  tylko środki na wydarzenia nadzwyczajne przewiduje 

się ,że nie będzie także żadnych dotacji. Następnie Wójt mówił, że reforma w oświacie jest pilna   

i rozwiązanie tej trudnej sytuacji "zepchnięte" zostało na samorządy , nikt nam w tym względzie nie  

pomoże i sami wspólnie musimy odpowiednie decyzje podjąć. W sprawie planowanej budowy 

boiska "Orlika" Wójt powiedział, że tego typu boiska sportowe bardzo sprawdziły się, niektóre 

gminy wybudowały po kilka. Dzieci i młodzież chętnie tam przebywają. Trwa ostatni nabór 

wniosków o dofinansowanie tych inwestycji.  W województwie podkarpackim zaplanowane  

zostało do realizacji  36 Orlików. Dotacja na to zadanie to kwota ponad  900 tys zł i ta kwota 

pozwala na podjęcie inwestycji. Złożony w grudniu 2011 r. wniosek o środki finansowe na tę 

inwestycję był wnioskiem wstępnym i 30 stycznia 2012 r. w Urzędzie Marszałkowskim - po 

uchwaleniu budżetu przez  Sejmik Województwa zapadnie decyzja, które z gmin wytypowane 

zostaną  do realizacji tych  inwestycji. Po  zatwierdzeniu listy tych zadań Marszałek Województwa 

zwróci się z prośbą  o wykazanie w budżecie  gminy środków własnych na to zadanie. Następnie 

Wójt powiedział, że wniosek o przekazanie kwoty 250 tys. zł na budowę sieci kanalizacyjnej w 

Bażanówce i Pielni w rejonach nie ujętych w projekcie jest całościowym  rozwiązaniem problemów 

tego typu występujących również w innych miejscowościach na terenie gminy., gdzie na 

przyłączenia do sieci kanalizacyjnej oczekują zarówno te budynki, których zgodnie z wolą 

właścicieli nie ujęto w całościowych projektach technicznych jak i budynki nowo wybudowane. Na 

tego typu zadanie trzeba zabezpieczyć  w budżecie gminy większą kwotę, przeprowadzić  jeden  

przetarg i wykonać  to zadanie łącznie na terenie całej gminy. Kwota 250 tys. zł nie rozwiąże 

sytuacji, w zakresie której  potrzeb jest o wiele więcej. Kwota 250 tys nie rozwiąże też sytuacji w 

oświacie , gdzie potrzeba jest około 3 mln zł w skali roku. Wójt zaznaczył, że trzeba wykorzystać 

możliwości pozyskania środków z zewnątrz  i realizować te zadania, które jeszcze w tym roku są 

dofinansowywane. Następnie Wójt dodał, że każda inwestycja generuje koszty  i będą to na pewno  

koszty  oświetlenia tego obiektu , koszty pielęgnacji i zatrudnienia opiekuna w części dotowane 

środkami z  Ministerstwa  Sportu. Pan Wójt wyjaśnił Radnemu Niemcowi, że każda miejscowość  
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zadania w tej miejscowości, być może udałoby się je włączyć do wspólnej realizacji. Następnie 

Wójt zaznaczył, że w trakcie jego dotychczasowej kadencji w każdej miejscowości na miarę 

możliwości zrealizowane zostały pewne zadania inwestycyjne i nie można mówić, że w danej 

miejscowości "nic się nie robiło", bo to nie jest prawdą. Wójt wyjaśnił, że nie z winy Urzędu 

Gminy ,  lecz ze względu trudności związane z zawarciem porozumienia pomiędzy MAiC , 

a Urzędem Wojewódzkim niepewna jest planowana do realizacji inwestycja "Budowy miasteczka 

ruchu drogowego w Jaćmierzu" finansowana  w całości przez MAiC. Wójt potwierdził zasadność 

wypowiedzi Radnego Krzysztofa Bałuta Wójt stwierdził, że dobrze byłoby aby na dzisiejszej sesji 

zapadła decyzja  czy ta inwestycja będzie realizowana czy też nie. W/w sytuacji  kiedy Radni 

zagłosują o  przeniesieniu kwoty  250 tys zł do rezerwy inwestycyjnej Wójta. Na zakończenie Wójt 

powiedział, że jego osobistym zdaniem - pomimo trudnej sytuacji finansowej gminy - , trzeba w 

pełni skorzystać z kończących się możliwości sfinansowania inwestycji środkami zewnętrznymi 

przy relatywnie małym wkładzie własnym.   

 

- Radna Anna Szajna stwierdziła,iż  przyjmuje wyjaśnienia Wójta, wskazując na słuszność jego 

działań,  niemniej jednak - jak dalej z ubolewaniem  zaznaczyła, iż  Radni nie są  przeciwni 

realizacji tej inwestycji ale  uważają ażeby nie podejmować jej w tej chwili. W sytuacji kiedy  

istnieje zagrożenie "głębokiej" reorganizacji placówek szkolnych,  odczucie społeczne jest inne,  

mieszkańcy  przeciwni są wydatkowaniu  środków na tego typu inwestycje. Radna zaapelowała 

także o rozważne przemyślane decyzje dotyczące   przeprowadzenia reorganizacji sieci szkół na 

terenie gminy, gdyż wszyscy zaniepokojeni są tą trudną sytuacją i mającymi dokonać się zmianami 

w tym zakresie.  

 

- Radny Jerzy Stączek oznajmił, że na posiedzeniach komisji był przeciwny realizacji inwestycji 

budowy "Orlika". Obecnie  - po wyjaśnieniach Wójta i z uwagi na to, że jest to ostatni rok 

dofinansowania  na tego typu zadania będzie głosował  za jego realizacją. 

 

- Radny Janusz Dębski zgłosił wniosek formalny  o przerwę w obradach.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie zgłoszony przez 

Radnego Dębskiego wniosek formalny. 

Za jego przyjęciem  głosowało - 12 radnych. 1 - przeciw,  2 Radnych wstrzymało się od głosu..   

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 10 minutową przerwę. 

 

Po wznowieniu obrad w dalszym ciągu przystąpiono do dyskusji nad budżetem. 

 

- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek wyjaśniła strukturę wydatków w budżecie gminy na 

2012 r. z podziałem na wydatki majątkowe i bieżące. 

 

- Radny Piotr Tutak stwierdził, że jego zdaniem dobrze byłoby, aby dla  dzieci i młodzieży w naszej   

gminie  wybudowany został  "Orlik"  i ta decyzja powinna zostać podjęta na tej sesji. Radny Tutak 

będąc przy głosie przekazał  informację na temat ewentualnych uzyskania  oszczędności w kosztach   

energii elektrycznej. Poinformował  o tym, że na rynku istnieją firmy, które naliczają rachunki za 

energię elektryczną  bez dodatkowych kosztów  i w sytuacji zaistnienia możliwości zmiany 

dostawcy energii  można pozyskać pewne  oszczędności w budżecie gminy. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny w pierwszej kolejności poddał pod 
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i Gospodarki Komunalnej  następującej treści  "w dziale 926 Kultura fizyczna rozdz. 92601 Obiekty 

sportowe kwotę 862 142,84 zł pomniejszyć o kwotę 250 tys zł i przenieść do działu 758 Różne 

rozliczenia rozdz. 75818 Rezerwy celowe i ogólne - na wydatki majątkowe inwestycje i zakupy 

inwestycyjne".  Za przyjęciem  wniosku głosowało - 6 Radnych , 8 - Radnych przeciw , 1 Radny 

wstrzymał się od głosu. Zatem poprawka do budżetu nie została przegłosowana. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie 

projekt uchwały budżetowej na 2012 r. przedstawiony przez Wójta. Za podjęciem tej uchwały 

głosowało - 8 Radnych , O - przeciw , 7 - Radnych wstrzymało się od głosu.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny złożył podziękowanie Wójtowi, Skarbnikowi 

i pracownikom Referatu za przygotowanie projektu uchwały budżetowej na 2012 r. 

 

Ad. 10. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zarszyn. 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem ,z którego wynika iż operator Gazociągów 

Przesyłowych Gaz-System SA w Warszawie czyni starania o wyrażenie zgody na obciążenie 

ograniczonymi prawami rzeczowymi nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zarszyn, poprzez 

ustanowienie odpłatnie służebności przesyłu gazu w odniesieniu do działki Nr 289 położonej w 

miejscowości Jaćmierz. Zgodnie z §6 Uchwały Nr XIV/100/2008 Rady Gminy Zarszyn z dnia 

28.03.2008 r. w sprawie określania zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Zarszyn oraz ich wydzierżawianie lub najmu na okres dłuższy niż 3 

lata, nieruchomości wchodzące w skład gminnego zasobu nieruchomości mogą być za zgodą Rady 

Gminy obciążane ograniczonym i prawami rzeczowymi na rzecz  osób fizycznych i prawnych.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że na posiedzeniu w dniu 19 stycznia 2012 r. członkowie Komisji pozytywnie 

zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały.Jednocześnie zapytał, jaką kwotę Gmina otrzyma za tę 

służebność przesyłu gazu. 

 

- Wójt Pan Andrzej Betlej odpowiedział, że  służebność dotyczy areału 22 m² i odpłatność za 

służebność stanowić będzie  jednorazowa kwota w wysokości 133 zł. 

 

- Radny Jerzy Stączek zapytał Wójta, czy wysokość tej kwoty była negocjowana. 

 

- Wójt odpowiedział, że tak i dodał, że odszkodowanie za wcześniej udostępnione  tego typu działki 

w Jaćmierzu jako służebność do przesyłu gazu, zamknęła się kwotą około 30 tys zł,  natomiast ta 

miała działka jest tylko uzupełnieniem areału objętego służebnością w związku z planowaną 

budowa nowego gazociągu.  

 

Innych głosów dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Zarszyn. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało  

15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 11. W jedenastym punkcie porządku obrad przystąpiono do złożenia sprawozdań z działalności 

stałych komisji Rady Gminy w 2011 r. 
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Gminy Zarszyn "Komisja jest obowiązana przedstawić radzie sprawozdanie ze swojej działalności 

co najmniej raz w roku oraz w każdym czasie - na żądanie rady".  

 

Sprawozdania te w pierwszej kolejności złożyli : 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec, 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adama Malik. 

 

Sprawozdania stanowią załączniki do protokołu. Nad złożonymi sprawozdaniami nikt z zebranych 

nie zabierał głosu. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził,  iz Rada Gminy powyższe 

sprawozdania przyjęła. 

 

Ad. 12.  W dalszej części posiedzenia przystąpiono do zatwierdzenia planów pracy stałych komisji 

Rady Gminy Zarszyn na 2012 r.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny przypomniał, że zgodnie z § 58 ust. 2 " Stała 

komisja rady działa zgodnie z planem pracy zatwierdzonym przez radę. Rada może dokonywać 

zmian w zatwierdzonym planie". 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej , Rolnictwa  Przedsiębiorczości i  Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki  Komunalnej odczytali projekty 

planów pracy stanowiące załączniki Nr 1, 2 i 3  do w/w projektu uchwały. 

Do w/w planów pracy  poprawek nie wniesiono. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Zarszyn na 2012 r.  

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. 13. Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały w sprawie planu pracy Rady 

Gminy Zarszyn na 2012 r. i jednocześnie przypomniał,  że zgodnie z § 28 ust. 1 Statutu Gminy 

Zarszyn " Rada działa zgodnie z uchwalonym planem pracy uchwalanym na każdy rok 

kalendarzowy". 

 

Projekt planu pracy Rady Gminy na 2012 r Radni i zaproszeni Goście otrzymali wraz z materiałami 

na sesję. 

Nie wniesiono propozycji zmian do w/w projektu uchwały. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2012 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W 

głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik  do protokołu. 

 

Ad. 14. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. 

 

Z upoważnienia Wójta głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek która uzasadniając 

podjęcie w/w uchwały powiedziała, że w  związku z obowiązkiem świadczenia usług opiekuńczych 

i specjalistycznych  na rzecz osób z terenu gminy, które z powodu wieku, choroby lub innych 
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świadczenia w latach  2013 i 2014 w/w latach kwota świadczenia usług opiekuńczych  

i specjalistycznych wynosić będzie w poszczególnych latach po 100 tys. zł. Natomiast  na 

świadczenie specjalistycznych usług na rzecz osób z zaburzeniami psychicznymi z terenu gminy 

Zarszyn  przewidziana kwotę w wysokości po 50 tys zł. W związku z tym, że koszty świadczenia 

tych usług nie są z góry mierzalne, będę one korygowane  przy opracowywaniu uchwały 

budżetowej na poszczególne lata. Dla umożliwienia podpisania przez  Wójta   umowy na tego typu 

świadczenia musi zostać  podjęta uchwała o zaciągnięciu zobowiązania, które zostanie pokryte  

z dochodów własnych z tytułu podatków Gminy Zarszyn przewidzianych do realizacji w budżetach  

roku 2013 i 2014.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że Skarbnik Gminy na posiedzeniu Komisji w dniu 19 stycznia 2012 r. omówiła  projekt 

w/w uchwały i po przeprowadzonej dyskusji został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w  dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 

brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 15 - 19. W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia pięciu  tematycznie 

powiązanych projektów uchwal w sprawie : 

 

- zmiany uchwały Nr XV/101/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w  Bażanówce, 

-  zmiany uchwały Nr XV/102/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Jaćmierzu. 

- zmiany uchwały Nr XV/103/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w  Nowosielcach, 

- zmiany uchwały Nr XV/104/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w  Odrzechowej, 

- zmiany uchwały Nr XV/105/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Zarszynie .  

 

Radni otrzymali projekty w/w uchwał wraz z uzasadnieniami,że w dniu 28 grudnia 2011 r. Rada 

Gminy podjęła uchwały w sprawie utworzenia Zespołów Wychowania Przedszkolnego przy 

Szkołach Podstawowych w Bażanówce, Jaćmierzu, Nowosielcach, Odrzechowej i Zarszynie.  

W dniu 20 stycznia 2012 r. do Wójta Gminy Zarszyn wpłynęło pismo od Podkarpackiego Kuratora 

Oświaty w Rzeszowie zawierające uwagi do załącznika Nr 1 do w/w uchwał, określającego 

Organizację Zespołu Wychowania Przedszkolnego. Zgodnie z tymi uwagami należy uzupełnić 

zapisy dotyczące poszerzenia katalogu obowiązków nauczyciela, zasad przyjmowania i skreślania 

wychowanków, czasu pracy grupy ZWP w związku z liczebnością dzieci w grupie. 

Przy grupie dzieci do 12 osób, czas pracy Zespołu wynosi 12 godzin tygodniowo, natomiast przy 

grupie dzieci do 16 osób- tygodniowy czas pracy wynosi 16 godzin.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec odczytał uzasadnienie do  

w/w projektów uchwał,  które nie były przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji , gdyż zostały 

przedłożone pod obrady sesji  już po posiedzeniu Komisji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad w/w projektami 



uchwał. 

15 

- Radny Adam Malik zapytał, czy w sytuacji kiedy w Zespole będzie więcej dzieci,  wydłuży się  

czas pracy Zespołu. 

 

- Inspektor d/s Oświaty w Urzędzie Gminy Pani Agnieszka Jakiel odpowiedziała, że  zajęcia  

w Zespołach działających na terenie gminy  mogą mieścić się  maksymalnie w  16 godzinach. 

 

Innych głosów dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał kolejno pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie:  

- zmiany uchwały Nr XV/101/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w  Bażanówce. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W glosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu; 

 

-  zmiany uchwały Nr XV/102/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Jaćmierzu.Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W glosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu; 

 

- zmiany uchwały Nr XV/103/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w  Nowosielcach.Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W glosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu; 

 

- zmiany uchwały Nr XV/104/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w  Odrzechowej.Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu; 

 

zmiany uchwały Nr XV/105/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie 

utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Zarszynie. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W glosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 20. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał pismo Radnego Rady Powiatu 

Sanockiego Tadeusza Nabywańca  zawierające prośbę o finansowe wsparcie  dla ciężko chorej 

dziewczynki Zuzi, mieszkanki  Zahutynia. 

 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk wnioskował o to, by długość wykonywanych przyłączy do sieci 

kanalizacyjnych była jednakowa dla wszystkich  mieszkańców Pielni. Radny zapytał, jaki jest na 

obecną chwilę stopień zaawansowania prac nad wnioskiem złożonym  do  Programu 

Transgranicznego Polska -Słowacja obejmującym  remont Domu Ludowego i Strażaka w Pielni. 

Czy istnieją przesłanki dla wnioskowania, że wniosek ten uzyska pozytywną akceptację dla 

przyznania dofinansowania zadań w nim zaplanowanych.  

 

- Radny Adam Malik zapytał, czy prawdą jest, że na terenie Jaćmierza, Posady Jaćmierskiej 

planowana jest budowa wiatraków. Następnie Radny poprosił, aby podjąć pilne niezbędne działania 

w kierunku przeprowadzenia reorganizacji placówek szkolnych na terenie gminy. Radny zaznaczył, 

iż czas szybko biegnie,  mieszkańcy gminy są zdezorientowani  w środowisku krążą informacje  

o niewiadomych działaniach związanych z zamiarem przeprowadzenia reform w oświacie. Radni 

otrzymali z Urzędu Gminy  kilka  wariantów proponowanych rozwiązań i w związku z tym Radny 

wnioskował,iż trzeba pilnie wspólnie usiąść do tej debaty i podjąć niezbędne działania  w tym 
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samym końcem lutego 2012 r. to jest tuz przed ostatecznym terminem ich podjęcia.  

 

- Radny Krzysztof Bałut wyraził pogląd, że skoro  w budżecie gminy na 2012 r. i lata następne 

mamy szukać oszczędności to dlaczego tylko w dziale oświata, a nie również  i w innych działach 

tego budżetu. Następnie  zadał pytanie  "dlaczego to właśnie tylko oświata ma brać oszczędności na 

swoje barki ?". 

 

- Radny Jerzy Stączek wnioskował o pilne przeprowadzenie  remontu schodów prowadzących do 

budynku byłej poczty i biblioteki w Jaćmierzu  i związane z tym zabezpieczanie  środków 

w budżecie. Następnie  dodał , iż obecny stan techniczny tych schodów może doprowadzić do  

wypadku osób z nich korzystających. 

  

- Radny Piotr Tutak zaapelował, aby wykorzystując obecność dyrektorów szkół na sesji Rady 

Gminy przedstawić słowami  zamiary przeprowadzenia reform o oświacie , odstępując od 

przekazywania kolejnych wariantów w formie drukowanej. 

 

Ad. 21. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili: 

 

- Pan Bogusław  Rakoczy - Kierownik Referatu GKP w Urzędzie Gminy odpowiedział Radnemu 

Jerzemu Stączkowi,że w marę posiadanych środków budżecie gminy zostanie przeprowadzony 

remont schodów do budynku biblioteki i poczty w Jaćmierzu.  

 

- Pan Eugeniusz Mazur - Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Mieniem Gminy 

odpowiedział Radnemu Zygmuntowi Ołowiańczykowi, że wniosek Radnego będzie przedmiotem 

analizy. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej na wstępie odczytał pismo Wojewody Podkarpackiego 

zawierające  prośbę o zapoznanie Rady Gminy  o prowadzonej akcji repatriacyjnej w zakresie  

pomocy w powrocie do Ojczyzny  osobom pochodzenia polskiego zamieszkałym na terenie byłego 

Związku Radzieckiego. Wojewoda w tym piśmie wskazał, iż podmiotami o największym znaczeniu 

dla pozytywnego przebiegu procesu repatriacyjnego są Gminy , które mogą zaprosić konkretną 

rodzinę  lub wystosować zaproszenie bez imiennego wskazania repatriantów.   

 

- Udzielając odpowiedzi Radnemu Zygmuntowi Ołowiańczykowi, Wójt poinformował, że Gmina 

Zarszyn wspólnie z miejscowością  Holczikowce  na Słowacji złożyła wniosek do Programu 

Transgranicznego Polska - Słowacja i do tej pory nie ma  rozstrzygnięcia co do  zakwalifikowania 

wniosku. Gmina Zarszyn jest partnerem w projekcie objętym wnioskiem, a  głównym benificjentem  

jest miejscowość Holczikowce. Jeżeli  wniosek ten uzyska pozytywną akceptację Instytucji 

Zarządzającej, będzie  on realizowany.  

 

- Radnemu Adamowi Malikowi Wójt odpowiedział, że na prywatnych gruntach pomiędzy 

Jaćmierzem, a Bażanówką od  strony północnej  prywatny inwestor planuje ustawić jedną  

elektrownię wiatrową, a  docelowo do trzech. Wójt zaznaczył, że Inwestor ten stara się o uzyskanie 

pozwolenia na tego typu inwestycję , ale skutek podejmowanych działań nie jest jeszcze znany. 

W kwestii spraw oświatowych Wójt odpowiedział Radnemu Malikowi ,że bierze udział   

w organizowanych spotkaniach, zebraniach wiejskich na których  wyjaśniane są pewne kwestie 

przeprowadzania  reform. Natomiast Radni otrzymali kilka propozycji  reorganizacji sieci szkół  

na terenie Gminy spośród których należy wybrać optymalny wariant, by  ostatecznie na sesji  

w lutym 2012 r.  przyjąć stosowne uchwały. 

 



- Radnemu Krzysztofowi Bałutowi - poruszającemu kwestie szukania oszczędności w innych 
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działach budżetu poza oświatą - Wójt odpowiedział, że w zaistniałej sytuacji można postępować na 

różne sposoby, być może również zawiesić realizację inwestycji.  Wójt zaznaczył, że w tej 

dziedzinie nie będzie jednak zbyt dużych oszczędności, bowiem w większości inwestycje   

realizowane są z wykorzystaniem pozyskanych często nawet na poziomie  w  80 % środków 

pozabudżetowych. Można także wygaszać  oświetlenie uliczne, ale nie po to zostało ono 

wybudowane, aby teraz utrudniać życie mieszkańcom. Wydatkowana rocznie kwota 250 tys zł na to 

zadanie nie rozwiąże trudnej sytuacji budżetowej. Następnie Wójt poinformował, że w urzędzie 

gminy - tam gdzie występuje  możliwość-  wprowadzane są oszczędności  poprzez konkretną 

redukcję w etatach. Np. nie będą przyjmowani  nowi pracownicy  w miejsce odchodzących na 

emerytury, po śmierci jednego z pracowników  też nikogo nie zatrudniono. Wójt oznajmił  także,  

iż  z dniem 1 marca 2012 r. ulegnie likwidacji funkcjonująca w Urzędzie Gminy kasa, a jej zadania 

zostaną przekazane do Oddziału PBS w Zarszynie. 

 

- Radnemu Piotrowi Tutakowi odpowiedział, że sprawa oświaty wymaga kolejnych dyskusji i na 

dzisiejszej sesji będzie to trudne do wykonania. Reformy w oświacie  na pewno nie da się  

zrealizować "bezboleśnie". Na pewno trzeba będzie podjąć  rozważne i poważne decyzje, w sytuacji  

której  90 % kosztów funkcjonowania oświaty to koszty wynagrodzeń. Zasadnicze oszczędności 

można uzyskać tylko w drodze  likwidacji etatów. Dyrektorzy szkół  na spotkaniu  odbytym  

w grudniu 2011 r. wypracowali rozwiązania mogące przynieść pewne oszczędności, wyliczając  

z ilu etatów mogą zrezygnować. Nad tymi wszystkimi wypracowanymi propozycjami trzeba 

debatować.  Wójt poinformował także , że jeszcze niewyjaśnioną zostaje  kwestia,  czy mogą być 

filiami szkół jednostki prowadzące klasy 0-6, czy tylko 0-3.Oczekujemy na stanowisko Kuratorium 

Oświaty w tej sprawie.  

 

Ad. 22. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 

wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program sesji został w pełni 

zrealizowany. Ogłosił szesnastą sesję Rady Gminy Zarszyn w bieżącej kadencji 2010-2014   

za zamkniętą.  

 

 

Protokołowała        Przewodniczący 

Irena Kasza        Rady Gminy Zarszyn 

         mgr Janusz Konieczny 

 

  

 

 


